
 

1 

Zápis ze schůze POV ČSV  

Znojmo , která se konala v úterý 

7.11.2023 v 16.00 hod ve 

Znojmě 

 

Přítomni: Kauer, Pavelková, Chmelík, Antl, Illek, Příkazský, Texl, Radek Dvořák jako host 

 

Program:   

1) Vyšetření včelstev na MVP – potvrzená území 

2) Dotace 1.D x CIS x IZR 

3) K členským příspěvkům ČSV 

4) Příprava schůze VOO ČSV Znojmo (listopad 2023) 

5) Různé – KKV, zdravotní stav včelstev, podzimní ošetření včelstev 

6) Diskuze, závěr 

Ad1) Petr Příkazský informoval o organizaci vyšetření včelstev na MVP na přelomu roku 2023 

– 2024. Plošně budou vyšetřena včelstva v ZO Božice, Jaroslavice, Jevišovice, Olbramkostel, 

Prosiměřice a Uherčice. V případě volné kapacity vzorků budou tyto nabídnuty zájemcům z 

ostatních ZO. Dotčeným ZO bude rozeslán mailem dopis s instrukcemi, jak mají zdravotníci 

jednotlivých ZO postupovat, včetně pořízení žádanky o vyšetření na MVP v CISu. 

Ad 2) Žádosti o dotaci 1.D jsou v této chvíli uzavřeny a prostřednictvím CISu zaevidovány. 

Důraz byl kladen na porovnání včelstev žádajících včelařů o dotaci s evidencí včelstev v Hradištku 

pod Medníkem (ČMSCH, IZR). Tím lze administraci dotace a její vyplacení značně urychlit. 

Finanční prostředky na administraci dotace 1.D tentokrát zůstanou v plné výši v Praze. 

Ad3) Členské příspěvky ČSV mají od r. 2024 jinou konstrukci, 600 Kč na člena a 4 Kč na 

včelstvo, což bylo schváleno za březnovém zasedání republikového výboru ČSV. Jejich výběr by 

měl být ukončen 15.11.2023 tak, aby finanční prostředky byly na svaz odeslány jednotlivými ZO 

do 30.11.2023. Výběrem členských příspěvků se současně bude aktualizovat členství včelařů ve 

svazu pro příští rok. 
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Ad 4) Ve čtvrtek 23.11.2023 se bude konat členská schůze okresního výboru ČSV (VOO) a to 

od 16.00 hodin v kanceláři ve Znojmě.  Všem 17 ZO bude mailem poslána pozvánka s 

programem. V případě neúčasti člena z konkrétní ZO zajistěte přítomnost svého zástupce. 

Občerstvení na schůzi zajistí M. Kauer a J. Pavelková. 

Ad 5) Ing. Illek a P. Příkazský informovali o chystané schůzce KKV, kde hlavním bodem 

programu bude organizace vyšetření včelstev na MVP v Jihomoravském kraji. O vyšetření vzorků 

se rozhodne mezi laboratoři VÚVč Dol a Agro-Lou Jindřichův Hradec. Po zveřejnění konkrétní 

laboratoře bude jednotlivým ZO zaslán informativní dopis ((viz bod 1) zápisu). Na schůzi VOO 

23.11.2023 přinesou zástupci jednotlivých ZO závazné počty vzorků, na které obdrží příslušný 

počet tubusů. 

Zdravotní stav včelstev se oproti loňskému podzimu jeví jako optimističtější, podzimní úhyny 

jsou hlášeny jen sporadicky. Teplý podzim a nepřehlédnutelné plochy kvetoucích polí (hořčice, 

svazenka, pohanka) nejspíš prodloužily kladení matek ve včelstvech, což komplikuje podzimní 

ošetření včelstev proti varroáze. 

Na jednotlivé spolky byla rozeslána pozvánka na Svatoamrožskou mši v Lančově, která se 

bude konat v sobotu  9. prosince v 11 hodin v lančovském kostele, na kterém je umístěna 

pamětní deska včelařské osobnosti faráře Emauela Tocháčka. 

P. Radek Dvořák ze ZO Uherčice informoval o požáru medárny v obci Lubnice. Protože 

předpokládaná škoda na zařízení a zásobách převyšuje 20000 Kč, bude nutné do žádosti ze 

svépomocného fondu uvést i stanovisko okresni organizace. Komise ve složení Texl, Příkazský, 

Chmelík toto provede na základě ohledání stavu po požáru na místě samém. 

 

 

                                                                                                           Zapsal František Texl      

 

 


